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VELKÝ ROZHOVOR S PANÍ
UČITELKOU MATĚJKOVOU
Co na sebe prozradila?
ČTĚTE NA STRANĚ 2

FOTOGALERIE
Co se u nás dělo přes zimu?
ČTĚTE NA STRANĚ 8

Zimní vydání
Vítejte u zimního vydání našeho
časopisu. Rok 2023 utekl jako
voda a máme rok 2024. Co si
přejete v tomto roce?
Zapřemýšleli nad tím naši
redaktoři i děti na 1. stupni.
V zimě se u nás konal vánoční
jarmark, za kterým se
ohlédneme krátce v naší
fotogalerii, a lyžařský kurz
7. ročníků. V tomto čísle
časopisu u sportu zůstaneme,
a to nejen u zimních sportů, ale
i těch, které nejsou tak úplně
běžné a obvyklé. Věděli jste
například, že se skutečně hraje
famfrpál? Znáte sporty zvané
dodgeball nebo Dungeons and
dragons? Nebude chybět ani
plavání, biatlon nebo lední hokej
a také e-sporty.
A nakonec si pusťte hezký film
nebo odpočiňte u hry The Sims.

Co bych si přál v roce 2024? Přála bych si, aby moje rodina
byla zdravá.
Přála bych si, abych byla s Áňou
navždy BFF.
Přála bych si, aby tenhle rok
nikdo neumřel.
Přála bych si, aby bezdomovci
měli domov.
Přála bych si, aby byl útulek
pro zvířata prázdný.
Přála bych si, abych byla
nejhodnější dcera na světě.
 
Přála bych si, aby mi šlo
tancování líp než dřív,
i když jsem udělala velký
pokrok.
Přála bych si, aby všichni byli
zdraví, měli se rádi a aby
na sebe nekřičeli.
Chtěla bych, aby se nekradlo,
nestřílelo a neválčilo.
Také bych všem přála lásku
a aby si vážili všeho, co pro ně
jejich rodina dělá a užili si
s nimi každou chvíli.

Děti ve 4. B se zamyslely, co by
si přály v novém roce, a svá
přání sepsaly. Jejich přání
jsou empatická, milá
a nesobecká. Je krásné, že děti
ví, co je v životě důležité,
a nemyslí jen na sebe. Co si
tedy přály?
 
Přála bych si, aby byli všichni
zdraví a aby měli hodně
jedniček.
Přála bych si, aby lidé dostali
rozum a vážili si svých životů,
mají totiž jenom jeden.
Přála bych si, aby se více
pečovalo o zvířátka.
Přála bych si, aby všichni měli
kamarády, na které se můžou
spolehnout.
 
Přál bych si, aby se mi podařilo
snížit závislost na mobilu.

Děti mají srdce na dlani

Přál bych si, aby se přestalo
válčit na Ukrajině a v Izraeli.
Přál bych si, abych jedl méně
bonbonů a víc zdravého jídla.
Přál bych si, aby nikdo netýral
zvířata.
Přál bych si, abych měl živé
ovce.
 

Týden pro 
wellbeing

dobře, aby všichni byli
v psychické pohodě, měli spolu
hezké vztahy a byli celkově
spokojení.
Také naše škola si přeje
spokojené žáky, žákyně, ale
i vyučující, a proto dětský
parlament oslovil všechny třídy
i vyučující, aby se vyjádřili
k tomu, co by jim pomohlo, aby
se cítili ve škole lépe. Některé
návrhy zní celkem zajímavě.
Posuďte sami.
 
„Zlepšováky“ aneb co mi
ve škole schází - návrhy žáků
a vyučujících:
skříňky místo šaten, terapeutické
zvířátko, školní bufet,
odpočinkové zóny na chodbách

(pohovky, sedací vaky, více
laviček), hygienické potřeby
pro dívky (příp. u vybraných
pedagogů jako doplněk
lékárniček), detektory kouře
na žákovských WC,
„barevnější“ chodby, příprava
pokrmů jako součást PČ
v 9. ročníku, menší počet
písemných opakování na den,
pestřejší jídelníček ve školní
jídelně, tematické workshopy,
lyžařský kurz v zahraničí,
chladnička v kabinetech
vyučujících, zrcadla a věšáky
v kabinetech, parkovací místa
pro vyučující, podsedáky
na židle, učební skupiny
s menším počtem žáků,
relaxační prostory pro vyučující

jako součást jejich
psychohygieny, posílení
hodinové dotace výchovy ke
zdraví, aktivity podporující
psychohygienu, wellbeing,
zdravou komunikaci a řešení
problémů.
 
Fialový pátek
V pátek 16. února jsme se
oblékli do fialové, barvy
duševního zdraví (foto
ve fotogalerii na str. 8).
 
Srdce na dlani
Symbolické srdce na dlani
ztvárnili žáci v rámci hodin
výtvarné či estetické výchovy
nebo pracovních činností (fota
na této straně).

V únoru proběhl na mnoha
školách po celé České republice
tzv. Týden pro wellbeing
ve škole. Celou akci zaštiťovala
organizace Partnerství
pro vzdělávání 2030+. Akce
probíhala od 13. do 20. února
a zapojilo se do ní téměř 80
organizací (například formou
webinářů, seminářů
nebo konferencí).
Co je to vlastně wellbeing?
Tento výraz by se dal do češtiny
přeložit jako dobrobytí . Jde tedy
o to, abychom se ve škole cítili

Přání redaktorů pro rok 2024

Foto z akce - týden wellbeing

moc), mír pro celý svět.
Vašek
Já si přeji, aby moje lety
(dronem) dopadaly co nejlépe
a abych byl zdravý.
Sofča
Přála bych si zlepšit se
v háčkování a ve střílecích
počítačových hrách (Counter
Strike 2, Fortnite...). Chtěla bych
se začít trochu více učit,
protože bych ráda v tomto
pololetí vytáhla dějepis
na jedničku. Doufám, že
z lyžáku přijedu v pořádku a bez
zlomeniny nebo naraženiny.
(Pozn. redakce: Přání splněno.
Sofi se vrátila z lyží v pořádku:)

Popřemýšleli jsme i v redakci,
co bychom chtěli, aby se nám
splnilo v tomto roce. Toto jsou
naše přání.
 
Vendy
Mé přání do tohoto roku je,
abych se dostala na svou
vybranou střední školu a také
možná jet se podívat
do zahraničí.
Michael
Přeji si, abych prošel 7. třídu
bez úhony.
Anežka
Přeji si, abych se dostala

na Biskupské gymnázium. Aby
se mi líbil lyžák, ať je dobrá
společnost. (Pozn. redakce: To
se už splnilo.)
Anička
Do nového roku si přeji, abych
úspěšně napsala přijímací
zkoušky.
Kája S.
Přeji si, abych se naučila hrát
hokej, abych dostala od tety
gekony, aby se mi líp učilo
a abych měla víc času.
Vája
Přeji si, abych pokročila
s baletem, úspěch ve škole, nový
telefon (ale to není důležité tak
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Rozhovor s paní učitelkou Matějkovou
Ahoj, dneska jsme si pro Vás
připravily rozhovor s paní
učitelkou Matějkovou.
S Kájou jsme se paní učitelky
zeptaly na spoustu zajímavých
otázek. Vybraly jsme si právě
paní učitelku Matějkovou,
protože k nám tento rok
nastoupila, učí tělocvik a je
nám sympatická :-)
 
 
 
Jaký je Váš nejoblíbenější
sport? 
Můj nejoblíbenější zimní sport
je lyžování.
 
Jakým sportům se nejčastěji
věnujete? 
Nejčastěji se ve svém volném
čase věnuji badmintonu,
volejbalu a v létě jezdím ráda
na in-line bruslích.
 
Jaké sporty máte ráda v létě
a jaké naopak v zimě? 
V zimě, jak už jsem řekla,
jednoznačně lyžování. Běžky mi
k srdci nepřirostly a nikdy asi
nepřirostou, ale lyžování je
pro mě nejvíc. V létě moc ráda
jezdím na in-linových bruslích
a na paddleboardu.
 
Chtěla byste se naučit nějaký
sport nebo se v nějakém zlepšit?
 
Tak vždycky je co zlepšovat,
rozhodně si nemyslím, že jsem
mistr světa ve všech sportech.
Ve všech sportech, co dělám, jde
vždycky něco zlepšit a co bych
se chtěla naučit nebo se
zdokonalit, je určitě
windsurfing.
 

Proč jste šla zrovna na naši
školu? 
No, protože jste bývalá
sportovní škola a jsou tu
sportovní děti a rozhodnutí bylo
jednoduché.
 
Jaké byly vaše první dojmy,
když jste nastoupila na naši
školu? 
Byla jsem nadšená a nadšená
jsem stále.
 
Co máte ráda na naší škole? 
Kuchyni. Výborná jídelna,
perfektně tu vaří :)
 
Rozhodla jste se být učitelkou
zeměpisu a tělocviku. Co vás
k tomuto rozhodnutí přivedlo? 
To jednoduché. Můj tatínek byl
učitel celý život a já jsem
odmalička věděla, že chci být
učitelkou. Výběr sportu byl
jasný a zeměpis tam nějak tak
vyplynul.
 
Baví Vás vaše profese? 
Nemohla bych v životě dělat nic
jiného. Miluji to!
 
Chodíte ráda do práce a stalo se
Vám někdy, že se Vám do práce
nechtělo? 
Dneska ráno se mi do práce
vůbec nechtělo, protože jsem
byla unavená, ale jindy do práce
chodím hrozně ráda, protože mě
tady děti nabíjí.
 
Co je na Vaší profesi (učitelka
zeměpisu) nejtěžší? 
Neustálé aktuality. Pořád se
ve světě něco děje a jako
zeměpisářka musíte být
v obraze.

 
 
Jak se Vám líbil adaptační kurz
6. ročníků (podzim 2023)? 
No, pro mě to byl ohromný
zážitek. Bylo to poprvé, co jsem
byla na adaptačním kurzu, moc
jsem si to užila a moc se mi to
líbilo.
 
Jak jste si užila Vánoce 2023? 
Byly nádherné. Je to rodinný
svátek, miluji trávit čas
s rodinou, takže hezký ♥
 
Co byl Váš nejlepší dárek? 
Asi to, že jsme byli spolu.
 
Jaké je Vaše oblíbené cukroví? 
Vosí hnízda.
 
 

Jak jste strávila Silvestr? 
Byla jsem stále s přáteli a se
svojí dcerou v domečku.
 
Dáváte si novoroční
předsevzetí? 
Nikdy. Nemá to smysl.
Když něco chci, dělám to celý
rok a nepotřebuji k tomu Nový
rok, abych si dávala předsevzetí.
 
Jaká je Vaše oblíbená barva? 
Většinou modrá.
 
Jaké je Vaše oblíbené jídlo? 
Jedno nestačí, řeknu tedy tři,
protože mám moc ráda jídlo.
Jako první je svíčková
s knedlíkem, to je jasné,
grilovaná krkovička,
protože jsem masožravec a pak
asi panenka s fazolkami a se
slaninou a opečenými brambory.
 
Co děláte ráda ve volném čase? 
Ráda sportuji, chodím
na procházky se psem a když
mám čas, tak si sednu ke knížce
a čtu.
 
 
Děkujeme za rozhovor, paní
učitelko. Ať se Vám na naší
škole i dál líbí!

autor článku:
VALENTÝNA
PITNEROVÁ

třída 6.A

autor článku:
KAROLÍNA SUCHANOVÁ

třída 6.A.

Lyžařský kurz 7. tříd
V tomto článku vám chceme
ukázat, jak probíhal náš lyžařský
kurz den po dni.
 
V neděli jsme měli sraz ve 14:57
(skutečně přesně za 3 minuty
3 :) u zadního vchodu školy.
Nasedli jsme do autobusu
a vyjeli jsme směrem
na Kovářov.
Když jsme se dostali do cílové
destinace, byly nám přiřazeny
pokoje a všichni jsme začali
vybalovat. Po vybalení kufrů
jsme měli večeři a potom jsme
šli do společenské místnosti, kde
jsme byli seznámeni
s programem na druhý den
a s nějakými pravidly. Ve 21:30
byla vyhlášena večerka a šli
jsme všichni spát.
 
V pondělí holky vstávaly v 7:00

a kluci vstávali v 7:15, tak
abychom stihli snídani, která
byla pro holky od 7:30 a pro
kluky od 7:45. Na snídani byl
švédský stůl s velkým výběrem
jídla, cereálií, pečiva, zeleniny
atd. Poté jsme autobusem vyjeli
ke svahu a šlo se lyžovat! Z lyží
jsme se vrátili okolo 14:00 a šli
jsme na oběd. Po obědě byl
polední klid a potom jsme
vyrazili na 7km túru okolo
Kovářova.
 
V úterý jsem opět šli lyžovat
a potom jsme jeli do města
Frymburk, kde jsme ušli pár
kilometrů a měli jsme
30minutový rozchod.
U autobusu jsme si mohli
vybrat, zda půjdeme na penzion
pěšky, či pojedeme autobusem.
Při cestě zpátky ti, kteří šli

pěšky, si mohli užít zábavu
od západu slunce až ke tmě.
 
Ve středu se opakoval den
na lyžích a pak nás čekala
Stezka korunami stromů, kde
jsme si měli přečíst informace
při cestě na rozhlednu,
protože ve čtvrtek nás čekaly
kvízy a otázky. Nahoře na stezce
jsme mohli vidět krásný výhled
na Šumavu a pak jsme šli zpět až
k autobusu. Večer nás pak čekala
hra třída baví třídu.
 
Předposlední den - ve čtvrtek
jsme se jako každý den
zlepšovali na sjezdovce.
K obědu byly knedlíky plněné
masem. Pocity nás redaktorů
ze sedmiček byly skoro stejné
,,Bylo to dobré, ale docela
mastné a velké porce.“ Poté nám

bylo oznámeno, že budeme
běhat trasu, na které jsme měli
procházku. Tato trasa byla
dlouhá cca 8 km. K večeři jsme
měli dlouho očekávané špagety.
Po večeři nás čekaly soutěže.
 
V pátek dopoledne jsme se
vyřádili v aquaparku
a odpoledne jsme vyrazili domů.

autor článku:
SOFIE BOHÁČOVÁ

třída 7.A

autor článku:
ANEŽKA BUKOVSKÁ

třída 7.A

autor článku:
ANNA CHÝŇAVOVÁ

třída 7.A.
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Fotogalerie: 
lyžařský kurz
Prohlédněte si fotografie
z lyžařského kurzu žáků 7. tříd.
Redaktorky školního časopisu
vzaly s sebou i našeho nového
maskota Kubíčka.
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MS juniorů v ledním hokeji

foto: Profimedia.cz

Konec roku 2023 už tradičně
patřil jedné z nejsledovanějších
událostí mládežnického sportu.
Tím je mistrovství světa v hokeji
do 20 let, které se konalo
od 26. prosince do 5. ledna
ve švédském Göteborgu.
 
• Otevíracím zápasem
šampionátu bylo derby
mezi Českem a Slovenskem,
které vyhrálo Slovensko 6:2.
• Skupinu A ovládli domácí
hokejisté Švédska a vyzvali
Švýcary, Švédové vyhráli

v prodloužení 3:2.
• Druhá Kanada se utkala
s českou reprezentací. Češi
brankou těsně před koncem
rozhodli o svém vítězství
a oplatili soupeři porážku
z loňského finále.
• První tým základní skupiny B
USA si snadno poradil
s Lotyšskem a hráči Slovenska
podlehli v nastaveném čase
Finům.
• Češi v závěru bojů o 3. místo
fantasticky otočili utkání
s Finskem z 4:5 na 8:5 za 50
sekund a vybojovali bronzové
medaile!
• Titul získaly USA
před domácím Švédskem.

autor článku:
VANESKA ZDEŇKOVÁ

třída 9.C

Biatlon

Biatlon je tradiční zimní sport
kombinující běh na lyžích
a střelbu z malorážné pušky.
Běžně se provozuje asi ve třech
desítkách zemí, zejména
v Evropě.
 
ÚSPĚŠNÍ BIATLONISTÉ
Johannes Thingnes Bø
Dorothea Wiererová
OLYMPIJSKÉ HRY
od roku 1924
MISTROVSTVÍ SVĚTA
od roku 1958
SVĚTOVÝ POHÁR
od roku 1978
 

MISTROVSTVÍ EVROPY
od roku 1994
BÝVALÍ ZNÁMÍ
BIATLONISTÉ
Ole Einar Bjørndalen
Emil Hegle Svendsen
Raphaël Poirée Sven Fischer
Martin Fourcade
DISCIPLÍNY
- vytrvalostní závod
- sprint
- stíhací závod
- závod s hromadným startem
- štafeta
- smíšená štafeta
- závod smíšených dvojic
- supersprint
MATERIÁLOVÉ VYBAVENÍ
malorážka a terčové zařízení

autor článku:
ANEŽKA BUKOVSKÁ

třída 7.A

Závodní plavání

Závodní plavání vzniklo
v 19. století v Anglii.
V 60. letech se začaly zakládat
první organizované plavecké
kluby a spolky.
V roce 1896 se plavání poprvé
objevilo na letních olympijských

hrách v Aténách.
Závodní plavání není založeno
jen na fyzické síle, ale současně
i na technice, která tvoří
cca 50 % rychlosti plavce.
V roce 1904 v St. Louis byl
plavecký způsob prsa zařazen

jako olympijská disciplína.
V roce 2006 byly oficiálně
oddělené 3 plavecké způsoby –
znak, prsa a kraul.
PRSA
V Evropě se závodilo ve stylu
prsa, který pochází právě
z Evropy. Má nejmenší účinnost
co se týče rychlosti.
KRAUL
Kraul neboli volný způsob byl
představen až v roce 1873.
Po nástupu kraulu v Evropě byla
snaha zrychlit nejpomalejší
způsob - prsa.
DELFÍN ČI MOTÝL
Delfín neboli motýl byl
představen poprvé jako varianta
způsobu prsa, ale v roce 1952
byl tento způsob uznán
za samostatný.
Poprvé se objevil na olympiádě
v Melbourne v roce 1956.

Z prsového zrychlení
přenášením loktů nad vodou se
postupně začaly přenášet
nad vodou celé paže. Bylo nutné
přizpůsobit tomu i práci nohou,
tak se začal prsový kop
zkracovat a nakonec vznikly
delfínové nohy tak, jak je
známe.
ZÁVODNÍ TRATĚ
JEDNOTLIVCŮ
50m, 100m, 200m, 400m, 800m
a 1500m volný způsob
50m, 100m a 200m znak
50m, 100m a 200m prsa
50m, 100m a 200m motýl
100m, 200m a 400m polohovka

autor článku:
ANEŽKA BUKOVSKÁ

třída 7.A

Moje plavecká kariéra
Ahoj čtenáři! Tentokrát jsem si
pro vás připravila článek o mé
plavecké kariéře. Doufám, že se
dozvíte nějaké zajímavé věci
nejenom o mně, ale také
o plavání v předešlém článku.
 
ZAČÁTKY
Plavání se věnuji už od svých
pěti měsíců. Začala jsem v klubu
Pro Baby, který je vlastně
určený k tomu, abychom se
naučili plavat :)
 
LEHKÉ KRŮČKY
V mých 5 - 6 letech jsem se
dostala do kurzu pro začátečníky
na plavecký bazén v ČB.
Začátky byly těžké, ale přesto
mě to bavilo a neodradilo mě to
ukončit, a proto jsem
postupovala dál ve své kariéře.

POSTUP 
Po několikaroční dřině mě
nakonec vzali do vyššího
družstva a vůbec to pro mě
nebyla procházka růžovým
sadem. Čekaly mě různé závody
a podobné věci či činnosti, které
jsem předtím vůbec neměla
nebo nezkoušela. Byla jsem
ve stresu, občas se mi to
povedlo, občas nepovedlo
a hlavně jsem si musela
zvyknout na nové lidi
a společnost.

Nakonec jsem si na to všechno
zvykla a mohla jsem jet dál...
tedy spíše plavat... :)
 
VYŠŠÍ LIGA
Koncem roku 2023 jsem
postoupila k lepšímu družstvu
a chtěli tam po nás lepší výkony
a časy, bylo to pro mě opět
těžké. Naštěstí ale z mého
starého a horšího družstva
postoupila moje kamarádka,
a tak to nebylo tak špatné.
 
KONEC 
Momentálně jsem po mé asi
13leté kariéře skončila
kvůli přijímacím zkouškám
na gymnázium.
Byla to pro mě úžasná
zkušenost, která ale někdy musí
skončit. Našla jsem si plno
nových kamarádů a získala
zkušenosti, za které jsem moc
vděčná a bavilo mě to.

autor článku:
ANEŽKA BUKOVSKÁ

třída 7.A
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Mudlovský famfrpál
Pozice 
 
Střelci: Přihrávají si camrál
a když ho prohodí protihráčovi
obručí, dostávají 10 bodů. Musí
zastavit útok protihráčů.
V každém týmu jsou 3 střelci.
Nesmí také interagovat
s odrážeči nebo chytačem
protivníka. Mají bílou čelenku.
 
Brankář: Brání své obruče.
Mimo brankoviště má stejnou
pozici jako střelec. 1  brankář.
Má zelenou čelenku.
 
Odrážeči:  Snaží se vybít
protivníkovy hráče potloukem.
2 odrážeči. Mají černou
čelenku.
 
Chytač:  Snaží se chytit zlatonku
(= strhnout váček s tenisovým
míčkem z opasku nosiče).
Chytači vstupují do hry
ve 20. minutě (minutu po vstupu
nosiče zlatonky). Má žlutou
čelenku.
 
Hra 
Na každé straně jsou tři obruče.
Všichni hráči musí být
na koštěti. Pokud jim koště
spadne nebo jsou vybiti

potloukem, musí z něj sesednout
a před návratem do hry se
dotknout vlastních obručí.
Camrál a jeden ze tří potlouků je
umístěn na středové linii hřiště,
zbylé dva potlouky jsou na linii
brankoviště na úrovni prostřední
obruče. Většina hráčů se seřadí
na krajní čáře ve své polovině
hřiště, jeden střelec z každého
týmu startuje v protivníkově
polovině a jeden střelec a jeden
odrážeč z každého týmu
při startu soupeří o získání
camrálu a potlouku ležících
na středové čáře. Hra začíná
výkřikem „Brooms up!“ česky
„Nasedat!“, potom hráči
nasedají na košťata a rozbíhají
se získat míče. Pokud tým, který
chytí zlatonku, vyhrává, zápas
chycením končí.
 
České týmy  
 
Occamy Olomouc
Prague Pegasus
Brno Banshees
Budweis Bigfoots - náš tým ČB
Žatecké Zlatonky
 
Historie 
Famfrpál byl založen v roce
2005 v Middlebury College

foto: Deník / Radka Doležalová

(USA). Založili ho studenti Alex
Benepe a Xander Manshell.
Postupně se sport rozšířil
do celého světa. V roce 2007 se
pořádal první světový pohár,
ve kterém zvítězil právě tým
z Middlebury. V angličtině se
sport nazývá quadball. Orgán,
který celý sport zřizuje, je
Mezinárodní famfrpálová
asociace - IQA. V roce 2012
pořádala IQA letní hry, kde se
utkalo pět národních týmů.
O dva roky později 19. června
2014 IQA pořádala Globální hry
v Kanadě. Zde spolu soutěžily

národní týmy a ve finále hráči
USA porazili Austrálii a v turnaji
zvítězili. Do Česka se quadball
rozšířil z norského Trondheimu
díky studentce, která
po ukončení tamního studijního
pobytu založila v roce 2015
první český famfrpálový tým
v Olomouci. Později vznikl tým
také v Brně, Praze, Českých
Budějovicích, Plzni a v Žatci.

autor článku:
KAROLÍNA KAŇKOVÁ
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Dungeons and Dragons

foto: Outdoor Resort Březová

DnD
DnD v češtině můžeme nazvat
Dračí doupě, dračák. Jedná se
o hru, kterou hrajeme s více
lidmi. DM - Dungeon master
aka člověk, který má v ruce
osudy vašich postav a vymýšlí
celý příběh, který hrajete. Hráči
si vymýšlí fiktivní postavy, které
dohromady tvoří družinu a řeší
různé problémy, bojují
proti příšerám apod. Většinou se
hrají dlouhé kampaně, kde se
získávají body a vaše postava je
čím dál tím víc silnější. Každý
hráč hraje jednu postavu, kterou
si vytvoří. Vybíráte si jejich rasu
- elfy, trpaslíky, gobliny,
tieflingy a mnohem víc, také
jejich speciality. Je toho hodně.
Pokud byste se chtěli dozvědět
víc, na googlu toho najdete
hodně nebo doporučuji stránku
dndbeyond.
Larp
„Divadlo bez diváků“ Vlastně je
to podobný princip jako DnD,

foto: Outdoor Resort Březová

akorát bez DM. Hrajete za svoji
postavu a je to něco podobného,
jako když jste si jako malí hráli
na rodinu apod. Máte na sobě
kostýmy, měkčené zbraně
a falešnou měnu. Také je tam
vlastní ekonomika, politika a je
to vlastně takový jiný svět,
ve kterém žijí vaše postavy.
 
Bonus
Ráda bych vás pozvala na tábor
Dračí doupě. Odehrává se
v Rokytnici nad Rokytnou
v resortu Březová. Je tam skvělá
komunita lidí, kteří rádi přivítají
nové hráče. Jsou tam tábory
i s jinou tématikou, ale jen
mezi námi tenhle je samozřejmě
nejlepší. Pokud byste chtěli více
info, napište nám na instagram
a ráda vám řeknu více.

autor článku:
KAROLÍNA KAŇKOVÁ
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Dodgeball - americká vybíjená

foto: www.benddodgeball.com

Dodgeball neboli americká
vybíjená je týmový sport,
o kterém jste určitě slyšeli, ale
nepleťte si ho se základní
vybíjenou. Jak už anglický
název napovídá, hlavním
úkolem hráčů je vyhnout se
za každou cenu míči a vybít
soupeře. Tento druh vybíjené má
hodně soutěží a turnajů nejen
ve světě, ale i u nás.
 
Základní pravidla hry,
od kterých se odvíjí další
pravidla pro turnaje: Hřiště je
rozděleno na dvě části pro oba
týmy. Od dělicí čáry uprostřed,
na níž jsou míče, je určená
hranice, za kterou se nemůže bít
- neutrální zóna. Když máme
míč ze středu a jsme za neutrální
zónou, máme několik možností,
jak soupeře vyřadit ze hry - buď
ho vybít, anebo chytit jeho míč.
V obou případech jde soupeř
ze hry, ale při chycení

foto: Photo by Wan San Yip on
Unsplash

protihráčova míče se k nám
vrací do hřiště první vybitý
spoluhráč. Vybití se můžeme
vyhnout tak, že se míči
vyhneme, chytneme ho
nebo odrazíme míčem, který
držíme v rukou.
 
Dodgeball se dá hrát různými
způsoby, třeba na trampolínách
nebo v kruhovém hřišti, kdy
tým, který není v hřišti, se snaží
vybít všechny uvnitř.
 
Dodgeball se objevuje často
v popkultuře. Určitě jste viděli,
jak ji hrají postavy ve filmech
a seriálech odehrávajících se
na amerických středních
školách. Většinou je
znázorňována jako hodně
brutální sport.

autor článku:
VENDULA

KRPEJŠKOVÁ
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E-sport: Nový fenomén 21. století

E-sport nebo také elektronický
sport je v podstatě to, že se hrají
online hry, ale na závodní
úrovni. Ty nejpopulárnější hry
jsou Fortnite, Apex Legends,
Call of Duty, Counter-Strike,
World of Tanks, Forza Horizon,
Fifa, atd. Výběr je skoro
nekonečný!
 
Většinou se tyhle akce
odehrávají na super herních
počítačích, co mají velký výkon
a hlavně brutální herní grafiku.
Ale nebojte, není to jen o těch
počítačích, taky se hraje
na noteboocích, co mají více Hz
obrazovky a celkově jsou prostě
výkonnější. A znáte to, ne každý
má super počítač, takže se hraje
i na konzolích, jako jsou ty
od Xboxu, PlayStationu

nebo třeba Nintendo.
 
Před pár lety to vypadalo úplně
jinak. Tehdy se hrálo na trochu
jiných konzolích, třeba na té
Atari Jaguar. To byla první
64bitová herní mašina
a vypadala jako z jiného
vesmíru! Začala se prodávat
v roce 1993 a to byl fakt
revoluční krok!
 
A víte, co je ještě lepší? Češi
v tomhle nejsou žádní amatéři!
Máme tady třeba Tomáše
Šťastného, který je fakt profík.
Hlavně hraje v CounterStrike 2
a v roce 2017 byl na šestnáctém
místě a v roce 2018 na čtrnáctém
místě v soutěži HLTV. To je fakt
něco, co stojí za povšimnutí!
 
Teď trochu vážněji, e-sport není
úplně ta nejzdravější záliba, ale
má i svá pozitiva. Například
pravidelný hráč Portalu 2 zlepší
svoji prostorovou orientaci, jako
kdyby by šel na nějaký kurz.
Takže kdo říká, že hrát hry je
jenom plýtvání časem, ten se asi
musí ještě trochu zamyslet.

autor článku:
VÁCLAV SUCHAN
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The Sims 4: For Rent

foto: www.pareniste.cz

7. prosince loňského roku vyšel
nový balíček do The Sims!
V tomto článku bych vám ráda
ukázala, co vše balíček obsahuje
a jestli za tu cenu (40€) opravdu
stojí.
 
Tento dodatek je inspirován
hlavně jihovýchodní Asií, jejich
stylem staveb a také oblečením.
 
Hlavní novinkou je nový typ
pozemku - bydlení
k pronájmu! 

Na těchto pozemcích tedy může
bydlet více domácností najednou
bez toho, aby na sobě byly nějak
závislé.
 
Tohle DLC taky přidává nový
svět jménem Tomarang
a spoustu nového nábytku,
oblečení, doplňků a nový
gameplay.
 
Ve městě najdete Night Market,
který je k dispozici od 18:00
do 2:00 herního času. Můžete si
zde koupit spoustu jídla, ale také
oblečení nebo třeba skleněné
kuličky, se kterými si děti
mohou hrát.
 
 
Já osobně si myslím, že žádný
The Sims 4 balíček (Expansion
Pack) určitě nemá hodnotu 40€,
ale pokud jsou zrovna slevy, tak
si myslím, že se to vyplatí.
Dodatky do The Sims 4
přidávají hodně nového a dle
mého názoru je to bez nich už
nuda.

autor článku:
SOFIE BOHÁČOVÁ
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Maskoti časopisu

Určitě jste zaznamenali, že
maskotem našeho časopisu je
mýval. A máme rovnou dva.
Jmenují se Kuba a Kubíček
a budou s vámi putovat
po cestách a na školních akcích.
 
Proč zrovna mýval?
Hned na začátku jsme věděli, že
chceme za maskota nějaké zvíře,
ale jaké, toť byla otázka.
Vybírali jsme mezi mnoha
(např. liška, medvídek, drak...),
ale jednoho dne se před námi
zjevil nápad, že to bude mýval.
Působí roztomile, klidně
a chytře, ale ne vychytrale jako
třeba liška.
 
Jak jsme vytvářeli logo?
Když jsme měli vybrané
zvířátko, začali jsme vytvářet
grafické návrhy. Měli jsme tři
obrázky vytvořené AI a jeden

kreslený a rozhodli jsme se
pro toto kreslené logo.
 
Plyšáci
Nakonec se nám sešli rovnou
dva plyšoví maskoti. Většího,
háčkovaného Kubíka nám
vyrobila maminka naší
redaktorky Káji Kaňkové. Moc
jí za celou redakci děkujeme!
 
Akce
Plyšáčci už s námi byli například
v kině na pololetní vysvědčení
nebo na lyžařském kurzu 7. tříd.

autor článku:
VENDULA

KRPEJŠKOVÁ
třída 9.A

Film Wonka Rothwell
Lotka Bellová = Rakhee
Thakrar
Sluprgroš = Paterson Joseph
Prkonos = Matt Lucas
 
Stručný obsah: 
Willy Wonka, který se s očima
dokořán ocitne v centru světa
čokolády, nemá nic než pár
mincí v kapse a hlavu plnou snů
– jedním z nich je otevřít si
vlastní čokoládovnu, která by se
vyrovnala největším
čokoládovnám světa. Avšak
v tomto velkolepém, ale
nelítostném městě se Willyho
skromné peníze rychle utratí
a tím naletí na levný nocleh
v nedaleké prádelně. Musí
pracovat dlouhé roky v prádelně
a jeho sen o čokoládovně rázem
ztrácí naději. Pak ale společně
s přáteli vymyslí plán. Jenže
Sluprgroš a jeho zákeřný tým
Wonku chtějí zavřít, protože ví,
že má lepší čokoládu než oni.
Podaří se jim uniknout
přes Sluprgroše a splnit Wonkův
sen?
Moje hodnocení:  Já film určitě
doporučuji! Je to krásný film
o emocích a čokoládě a určitě
stojí za to na něj vyrazit do kina!

autor článku:
VALENTÝNA
PITNEROVÁ

třída 6.A

foto: www.csfd.cz

Vítejte u článku o filmu Wonka.
Chtěla bych Vám zde napsat
menší recenzi.
 
Hlavní postavy:  
Willy Wonka = Timothée
Chalamet
Nudla = Calah Lane
Bělič = Tom Davis
Abakus Cifra = Jim Carter
Krutichvost = Matthew
Baynton
Paní Walchová = Olivia
Colman
Umpa- Lumpa = Hugh Grant
Larry Chechtorád = Rich
Fulcher
Božka Trubka = Natasha
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Balada o ptácích a hadech z Kapitolu jako nový Mírotvorce
(voják) do kraje, jež ti bude
přidělen. Aby se opět setkal
s Lucy, podplatí úředníka, jež
mu má přidělit kraj. Ve 12. kraji
se setkává s Lucy a jejími
přáteli. Sejanus, Coriolanovo
nejlepší kamarád, se spolčí
s rebely, kteří chtějí utéct
ze země. Tuto informaci nahraje
Coriolanus na Reprozoba,
kterého pošle doktorce Gaulové
(hlavní tvůrkyni her).
Při vystoupení Lucy se sejdou
rebelové se Sejanem v šatně
pro účinkující, jenže je tam
přistihnou. Starostova dcera
chce Lucy zabít, za to ji
Coriolanus zastřelí a s ní také
Biliho Tapupa (bývalý přítel
Lucy). Po asi 2 dnech vydají
mírotvorci zatykač na Sejena
a zbytek rebelů. Za vraždu je
nechají oběsit. I tak starosta zuří.
Myslí si totiž, že jeho dceru
zabila Lucy. Aby se Lucy
zachránila a neztratila Coriolana,
utíkají z Panemu. V Coriolanovi
se probouzí vlastenec. Rozhodne
se Lucy zneškodnit. Aby si Lucy
zachránila život, schová
pod šátek, který jí daroval
Coriolanus, hada. Nikdo neví,
jestli Lucy žije, nebo ne. Rodiče
Sejana zaplatí nájem rodině
Snowových a Coriolanus se
stane dědicem na místo Sejana.

autor článku:
ANNA CHÝŇAVOVÁ
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foto: www.csfd.cz

  POZOR OBSAHUJE
SPOILERY!   
Dnes se společně podíváme
na nový film Balada o ptácích
a hadech, který byl uveden
16. listopadu loňského roku
do kin. Vychází jako prequel
k známé triologii Hunger
Games.
Nacházíme se na kontinentu
Severní Ameriky v budoucnosti.
Na tomto kontinentu vznikl stát
Panem. Je deset let po občanské
válce. Jako trest krajům
za vzpouru vedenou k právě
desetileté válce Kapitol (hlavní
město) vyhlásí hladové hry.
,,Z dohody ujednáni
za vlastizradu. Jako pokání
za vzpouru obětuje každý kraj
chlapce a dívku ve věku
od dvanácti do osmnácti let a ti
budou převezeni do veřejné
arény, kde budou bojovat
na život a na smrt, dokud
nezůstane jediný vítěz. Od teď
až na věky bude toto klání

známo jako Hunger Games.“
Toto prohlášení jsme slyšeli
na začátku prvního dílu. Je to
vysvětlení, které diváky uvádí
do příběhu, ale teď se podíváme
64 let před Katniss.
Osmnáctiletý Coriolanus Snow
byl vybrán jako mentor jednoho
ze 24 splátců. Výhra znamená
stipendium pro mentora vítěze
10. hladových her a k tomu
peněžitou odměnu. Rodina
Snowových je v těžké materiální
situaci, protože během války
vybombardoval Kapitol 13. kraj,
kde měli Snowovi továrnu.
Kvůli tomu musí Coriolanus
vyhrát hladové hry. Výhra
znamená stipendium
na vysokou. Coriolanus dostane
za splátkyni Lucy Gray Baird,
mladou splátkyni z 12. kraje,
která nemá velkou šanci
na výhru, protože 12. kraj je
velice chudý a nemá dostatek
jídla. Coriolanus během týdne
před hrami začne k Lucy Gray
cítit náklonnost a chce Lucy
zachránit, proto jí obdaruje
matčinou pudřenkou naplněnou
jedem na krysy, kterým v aréně
otráví pár splátců. V aréně
bojuje o přežití, jelikož si ji
Kapitol oblíbil díky jejímu
zpěvu. Z arény odchází Lucy
jako vítěz. Podvody, které
spáchal Coriolanus kvůli přežití
Lucy, jsou neomluvitelné! Trest
za jeho činy zněl: Večer odjedeš

foto: Posters.cz

Zakladatel Marvelu je Martin
Goodman. 
První komiks Marvel Comics #1
byl vydán v říjnu 1939, objevily
se zde postavy Human Torch
a Namor the Sub-Mariner. 
Co je vlastně MCU? Je to
Marvel Cinematic Universe
neboli svět, ve kterém se
odehrávají filmoví Avengers.
Nejnovější hrdina: Daredevil
Nejoblíbenější MCU postava: 
Iron Man
Nejstarší MCU film:  Hulk
 
V jakém pořadí sledovat Marvel
filmy:
Captain Marvel (2019)
Iron Man (2008)
Iron Man 2 (2010)
Neuvěřitelný Hulk (2008)
Thor (2011)
The Avengers (2012)
Iron Man 3 (2013)
Thor: Temný svět (2014) atd.
 
V nejnovějších Marvel filmech
se najdou i milovníci cestování
v čase nebo cestování
mnohovesmírem.

autor článku:
MICHAEL REIHANSL
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Sv. Valentýn den si zamilované páry dávají
různé dárečky.

 
Původ svátku   
Den svatého Valentýna byl
nejpravděpodobněji odvozen
ze zvyku pocházejícího
ze starověkého Říma
pod názvem Lupercalia.
V podvečer onoho dne byla
na lístečky sepsaná jména všech
dívek z vesnice a vložena
do malé krabičky. Chlapci si pak
losovali lístečky. Dívka, jejíž
jméno si chlapec vylosoval, se
měla stát jeho láskou po celý

rok.
Legenda o sv. Valentýnovi
vypráví, že vládce Říma
zakazoval svým vojákům, aby se
ženili nebo pouze zasnubovali,
protože se bál, že vojáci budou
zůstávat doma a nepůjdou
do boje. Valentýn i přes zákaz
vládce tajně oddával mladé páry.
Bohužel byl zatčen a a později
i popraven. Svátek Lupercalia
podle této legendy splynul se
smutným umučením
sv. Valentýna a vznikl nový
svátek, který slavíme 14. února.

Valentýnské zvyky   
Se svátkem sv. Valentýna se
váže dost zvyků, ale spousta jich
je spojena s komerčním
nátlakem obchodníků. Jedná se
především o společenskou
oslavu, kdy se zamilované páry
vzájemně obdarovávají.
Nebo zamilovaná osoba napíše
své lásce takzvanou valentýnku.

autor článku:
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14. února se slaví sv. Valentýn.
Pojďme se na tento svátek blíže
podívat. Pochází z legendy
o svatém Valentýnovi a v tento

Mezislovanština chorvatsky dom). Slova mají
ženský, střední a mužský rod,
mužský se tak jako v češtině dělí
na životný a neživotný rod.
 
Pro nás zajímavost je podvojné
číslo (dvojina), je to mluvnická
kategorie skloňování speciálně
pro dvojici. Toto skloňování
mají jazyky jako slovinština,
litevština, arabština, islandština.
Částečně toto skloňování zůstalo
i v češtině, používá se u číslovek
dva a oba a také u párových částí
těla.
 
 

Mezislovanština,
medžuslovjansky jezyk a nebo
interslavic je jazyk, který byl
uměle vytvořen, proto aby se
lidé mluvící slovanskými jazyky
dorozuměli i bez znalosti
mezislovanštiny.
 
Mezislovanština se dá zapsat
latinkou a cyrilicí. Slova byla
tvořena tak, aby si byla co
nejvíce podobná i ve všech
slovanských jazycích (např.
dom, дом v mezislovanštině,
česky dům, rusky дом,

Rozumíte tomuto textu?
Zělojemo vam ščastje i zdravje
do Novogo goda. Nehaj imajete
mnogo dosegnenja a krasivyh
prěživanij.

autor článku:
VENDULA

KRPEJŠKOVÁ
třída 9.A



STRANA 8 / 8

ZIMA 2023/2024, ŠKOLNÍ ČASOPIS KUBÍK

Fotoreportáž: 
akce školy
Se zimou i tímto číslem se
rozloučíme fotogalerií z akcí
školy. Zavzpomínejte a pak
vzhůru za dalšími zážitky!

Vánoční jarmark Divadelní představení

Mikuláš Týden wellbeing aneb dobrobytí

Chvilka poezie

Autor: Kristian Cimini

Žáci 9. třídy se seznámili
s avantgardními směry
v literatuře a poté se pokusili
napsat poetistickou báseň a také
tvořili kaligramy.
Poetismus = avantgardní
básnický směr, vznikl a rozvíjel
se jen u nás, hravý, bezstarostný,
pozitivní, základem je pěkný
rým, ruší interpunkci.
Kaligram = báseň, jejíž písmena
nebo slova jsou uspořádaná
do obrazce, který vyjadřuje téma
básně.


